
PROTOKÓŁ NR XI/11 
z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 28 czerwca 2011 r. 
 
Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik –  Otwieram XI sesję rady gminy Kostomłoty. 
Witam serdecznie wicestarostę powiatu średzkiego Mieczysława Kudryńskiego,  
zaproszonych gości, sołtysów, radnych. W dzisiejszej sesji uczestniczy 14 radnych 
(nieobecny Leszek Wicha). Stwierdzam, że wszystkie podjęte dzisiaj uchwały są 
prawomocne.  
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik –  Odczytam proponowany porządek obrad: 
 
Proponowany porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej  sesji. 
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych. 
7. Informacje i komunikaty. 
8. Wnioski i zapytania. 
9. „15 minut dla wyborców”. 
10.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty.   
11.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Kostomłoty części działki 
nr 319 o pow. 160 m². 

12.  Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu 
Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy. 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Kostomłoty. 

14.  Podjecie uchwały w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego gminy Kostomłoty. 

15.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i  
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 
2011. 

16.  Sprawy bieżące. 
17.  Zakończenie obrad XI  sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik –  Czy są inne propozycje do porządku obrad? 
Proszę panie wójcie.  
 

Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Wnioskuję o wykreślenie pkt 12 - podjęcie uchwały w 
sprawie w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym 
Zasobem Gminy ze względu na brak danych do załącznika, który mieliśmy szanownym 
radnym dostarczyć. Wnioskuję o przesunięcie na następną sesję.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Kto jest za przyjęciem wniosku wójta proszę 
o podniesienie ręki: 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że wniosek wójta przyjęto 
jednogłośnie. Czy są jeszcze inne uwagi? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem porządku obrad 
z uwzględnioną zmianą, proszę o podniesienie ręki: 
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  kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że porządek obrad został  
przyjęty jednogłośnie.  
 

Porządek obrad:  
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej  sesji. 
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych. 
7. Informacje i komunikaty. 
8. Wnioski i zapytania. 
9. „15 minut dla wyborców”. 
10.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty.   
11.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Kostomłoty części 
działki nr 319 o pow. 160 m². 

12.  Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Kostomłoty. 

13.  Podjecie uchwały w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego gminy Kostomłoty. 

14.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i  
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 
2011. 

15.  Sprawy bieżące. 
16.  Zakończenie obrad XI  sesji Rady Gminy. 
 
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik –  Do chwili obecnej  nie wpłynęły żadne  
uwagi do protokołu. Przyjmuję, że protokół został przyjęty.  

 
Ad. 4. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Proszę wójta o przedstawienie informacji o 
działalności w okresie między sesjami. Proszę Panie Wójcie. 
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od dnia  
25.05.2011 r. do dnia 21.06.2011 r. 
 

1. Inicjatywy uchwałodawcze w sprawie: 
- zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na rok 2011, 
- wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na 
czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Kostomłoty części działki nr 319 o pow. 160 
m², 
- uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem 
Gminy, 
- przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Kostomłoty, 
- aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego gminy Kostomłoty, 
- przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2011. 
2. Udział w posiedzeniu Zarządu Gminnego OSP. Zostały określone cele i zadania na 
najbliższą przyszłość. Rozmawialiśmy dużo na temat reaktywacji jednostki w 
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Ramułtowicach. Ze względu na brak zainteresowania lokalnych działaczy wydaje się 
być chyba bezdyskusyjna likwidacja tej jednostki.  
3. Uzgodnienia z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków dotyczące warunków 
adaptacji Zboru w Piotrowicach na cele komercyjne. Bryła zewnętrzna i architektura 
wewnętrzna muszą pozostać w stanie widocznym takim jakim są, bez zbędnych 
ingerencji.  
4. Udział w zebraniu wiejskim w Mieczkowie – budowa wodociągu. Ostatecznie 
postawiliśmy sprawę przyłączania bądź nie przyłączenia przyłącza do danej posesji, 
ponieważ będziemy składać wniosek na dofinansowanie tej inwestycji. 
5. Udział w Dniach Środy Śląskiej. Organizatorom dziękuję za zaproszenie.  
6. Podpisanie aktów notarialnych na przejęcie działek od ANR: 
- Ramułtowice dz. nr 238/17 o pow. 1024 m² - zabudowana studnią głębinową, 
- Piersno dz. nr 153/16 o pow. 144 m² - zabudowana przepompownią, 
- Piersno dz. nr 336/40 o pow. 99 m² - zabudowana przepompownią, 
- Piersno dz. nr 336/41 o pow. 127 m² – istniejąca droga do przepompowni. 
7. Udział w Walnym Zebraniu ARAW. ARAW rozwija swoją współpracę z samorządami. 
Na początku było 8 akcjonariuszy, już jest ponad 20. Agencja wychodzi z wieloma 
inicjatywami. Największa, która teraz będzie musiała być przez radę omówiona, to 
jest sprawa wprowadzenia w życie zmiany ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 
w gminach. Czyli tak naprawdę ustawa o odpadach, sygnalizowana już wcześniej 
przeze mnie przy. W ciągu pół roku rada będzie musiała podjąć uchwałę i ustalić 
stawkę podatkową i od czego będzie ustalana. Albo od osoby, albo np. powiązać to ze 
zużyciem wody, bo zużycie wody wiąże się z liczbą osób zamieszkiwanych i jest różne 
w różnych miesiącach. Tam np. gdzie są studenci nie ma dużego zużycia wody w 
okresie wakacyjnym. Opłata może być związana więc z zużyciem wody, też z 
powierzchnią lokalu, ale też mogłaby być łączona pomiędzy liczbą osób a zużyciem 
wody. To już nie będzie opłata, a będzie płacone to w formie podatku. Będziemy 
musieli ustalić zasady, co od właścicieli nieruchomości odbieramy i kto jest 
właścicielem nieruchomości. Te sprawy są bardzo skomplikowane. Sami prawnicy 
mają problem z interpretacją. Mamy mało czasu, żeby to wdrożyć w życie. ARAW 
wyszedł z inicjatywą, żeby pomóc zrzeszonym gminom i poprowadzić pewne działania 
wspólnie. Na pewno koszty będą zmniejszone i gminy będą miały prowadzoną w 
miarę jednakową politykę. Dlatego też przy Agencji powstała jednostka pomocnicza 
Centrum Usług Samorządowych.  
8. Udział w ogólnopolskiej konferencji  - Odnowa Wsi w Krzyżowej. Były 
podsumowane doświadczenia samorządów z poszczególnych województw. Były 
zaprezentowane dobre praktyki. Delegacja z naszej gminy wzięła udział w tej 
konferencji.  
9. Udział w Turnieju Gmin i Turnieju Wsi. Organizatorzy dołożyli wszelkich starań, aby 
na terenie naszej gminy wszystkich przyjąć i ugościć. Serdecznie za to dziękuję 
mieszkańcom wsi Osiek i Kostomłoty.  
10. Udział w konferencji „Współpraca TAURON z samorządami”. Nie uda się 
zrealizować nowych inwestycji oświetleniowych z udziałem finansowania Energi Pro 
Tauron. Nowe inwestycje muszą być za pieniądze własne. Modernizacja oświetlenia, 
to co zrobiliśmy, jest możliwa na zasadach umowy eksploatacyjnej, i to zadanie jest 
w tej chwili praktykowane w Polsce powszechnie. Również będę wnioskował do 
kolegów samorządowców z sąsiednich gmin, żeby można było przeprowadzić przetarg 
być może w ramach ARAW, na dostawę energii elektrycznej dla wszystkich gmin. Po 
przetargu okazuje się, że tam gdzie gminy wraz z partnerami dokonują przetargów, 
uzyskują ceny za energię niższe od dotychczasowych. Takie działania trzeba będzie 
podjąć. Dostawców na rynku jest więcej i przetarg jest teraz możliwy.  
11. Udział w zebraniu z dyrektorami szkół podsumowującym rok szkolny. Na 
następnej sesji przedstawimy radzie wyniki egzaminów, bo taki jest obowiązek 
ustawowy. Mówiliśmy też o pracach niezbędnych do wykonania na wakacjach. 
Największe zadanie czeka nas na budynku gimnazjum. Zrobiliśmy odkrywki 
miejscowe zarówno stropu, fundamentów jak i ściany.  Eksperci wypowiedzą się do 
10 lipca w jakim zakresie te prace naprawcze będą musiały być zrobione.  
12. Organizacja spotkania z sołtysami. Drugie cykliczne spotkanie. Zachęcam 
wszystkich sołtysów do udziału.  

 3



13. Uzgodnienia z PCPR dotyczące warunków eksploatacji zabudowanej 
nieruchomości w Piersnie (stara szkoła i świetlica). Czasami było wiele spraw 
kontrowersyjnych i wątpliwości, czy rada sołecka ma ingerować w pracowników PCPR-
u. Chcę powiedzieć, że pracodawca jest jeden. Nie możemy podzielić liczników i 
założyć liczniki energii elektrycznej; założyć możemy licznik na wodę. Na wszelkie 
uroczystości gminne musi być zgoda kierownika; on jest zarządca bezpośrednim. Musi 
być spisany licznik. Natomiast, jeśli chodzi o palacza i konserwatora, on jest 
zatrudniony w PCPR i wszelkie sprawy muszą być uregulowane już na etapie 
poszczególnych zadań, które się pojawiają w sobotę i niedzielę z dyrektorem, który tą 
placówką będzie zarządzał. Pragnę poinformować również, że będzie utworzona nowa 
jednostka na placówkę w Piersnie i już bezpośredni dyrektor PCPR-u nie będzie nią 
zarządzał.  
14. Udział w pierwszym posiedzeniu inaugurującym powstanie Zespołu 
Interdyscyplinarnego w GOPS w Kostomłotach. W najbliższym czasie zespół zostanie 
powołany zgodnie z podjętą uchwałą rady.  
15. Udział w konferencji „Finansowanie inwestycji komunalnych”. 
16. Podpisanie umów na dofinansowanie małych programów – Odnowa Wsi 
(wyposażenie świetlicy w Bogdanowie i  wydanie folderu informacyjnego o Gminie 
Kostomłoty) oraz umowy z FOŚ na zakup ciągnika dla ZGK – 39.000 zł. Dzisiaj 
przyszło zaproszenie od marszałka na podpisanie umowy na remont dachów. 
Remonty już prawie zakończyliśmy, ale odbiorów jeszcze wszystkich nie było. 
Procedury oceniania wniosków są długie.  
17. Udział w obchodach 10-lecia Stowarzyszenia „Nasza Szkoła” w Piotrowicach”. 
Szkoła w Piotrowicach została zlikwidowana, ale powstała inicjatywa lokalnych 
działaczy i powstało stowarzyszenie. Do dnia dzisiejszego szkoła rozwija się z 
pożytkiem dla mieszkańców i dzieci, które tam chodzą. Są tam również dzieci z 
Wrocławia. Zainteresowanie tego rodzaju placówkami jest duże. Dzięki inicjatywie i 
staraniu prezesa i wszystkich, którzy pomagają, ta placówka nabiera wyglądu; z 
niewielką pomocą gminy. Budynek użyczyliśmy, ale wymaga on wiele zabiegów, żeby 
nie przynosił złego wizerunku. W tej chwili jest bardzo ładnym obiektem w 
Piotrowicach. Podziękowania, gratulacje dla tej inicjatywy.   
18. Udział w uroczystościach dziękczynnych za 36 lat proboszczowania. Nadaliśmy 
Tytuł Honorowego Obywatela na poprzedniej sesji. Bardzo mile zostało to przyjęte 
przez księdza proboszcza, który wyrażał niejednokrotnie swoje podziękowania, które 
przekazuję. Dziękuję za inicjatywy, bo przecież wiemy, jak dużo pracy kosztowało 
przygotowanie godziwych warunków pobytu naszego ks. Jana w naszej gminie. Dzięki 
właśnie parafianom i tym pracom było to możliwe. 
19. Organizacja debaty w ramach projektu "Partnerstwa na rzecz rozwoju", 
współfinansowanego ze środków EFS. Główny temat - Sport, turystyka i kultura 
szansą rozwoju Gminy Kostomłoty. Dziękuję wszystkim za udział. To ważne, ze było 
nas tak dużo, ze potrafimy wspólnie decydować o przyszłości naszej gminy i nakreślać 
te działania, które nas w najbliższych latach czekają. Ten projekt, który realizujemy 
będzie sfinalizowany uchwaleniem strategii na najbliższe lata. Dziękuję, bo myślałem, 
że nie będzie frekwencji, a było tak naprawdę ponad stan.  
20. Wydano zarządzenia w sprawie: 

- zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2011 r., 
- wykazu nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży (Piotrowice – hale, Osiek – 
działka zabudowana), 
- podania do publicznej wiadomości informacji z wykonania budżetu gminy Kostomłoty 
za 2010 r., 
 - powołania komisji do przeprowadzenia przetargu na dzierżawę nieruchomości w 
miejscowości Chmielów i Jakubkowice w dniu 31.05.2011 r. 
- przekazania środka trwałego (przekazanie OSP w Kostomłotach samochodu 
pożarniczego celem likwidacji), 
- powołania komisji do przeprowadzenia przetargu na sprzedaż nieruchomości w 
miejscowości Samborz w dniu 7.06.2011 r., 
- wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania w najem oraz do oddania w 
dzierżawę na czas określony do 3 lat (Świdnica Polska – działka rolna, Godków – 
budynek gospodarczy wraz z działką), 
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- powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargu na zadanie: Udzielenie 
i obsługa kredytu długoterminowego w kwocie 2.250.000, 00 zł na pokrycie 
planowanego deficytu budżetu Gminy Kostomłoty, 
- powołania komisji do odbioru końcowego zadania pn. „Budowa sieci wodociągowej w 
Kostomłotach wraz z tranzytem do strefy aktywności gospodarczej. 
21. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 
• wycinki drzew – 4 
• nadania numeru porządkowego nieruchomości – 2 
• działalności gospodarczej – 3 
• warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 11 
• USC- 5  
• Ponadto: 
• wydano 14 zaświadczeń o prowadzeniu działalności gospodarczej. 
 

 
Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział 

podatków)  
w okresie od 20.05.2011r. do 20.06.2011r. 

 

 
Liczba ogółem 

 

1. 
Liczba zaświadczeń wydanych w danym 
okresie 

28 

2.  Decyzje dotyczące podatku 
 

32, w tym: 

a. 
ustalające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (nakazy) 

6 

b. 
zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (przypisy/odpisy) 

26 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych 

a. odroczenia Liczba ogółem = 4,  z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne =4 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 1, z tego: 

Odmowne = 1 
Pozytywne = 0 

c. umorzenia Liczba ogółem = 1, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywna w części =0 

Pozytywne = 1 
    d. ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem = 3, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne = 3 

 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Dzisiaj przeprowadzane są wyrywkowe kontrole, które 
będą kontynuowane. Kontrole zgłoszonych w deklaracjach wartości do opodatkowania 
metrażu zamieszkałego. Przypominam, że są pewne zasady, które obowiązują. Dotyczą 
one piwnic, strychów i innych obiektów. Apeluję do sołtysów, aby przypominać. Do póki 
nie było kontroli można  zmienić deklarację bez konsekwencji. W momencie, kiedy 
kontrola wykaże, że jest źle, będziemy rościć do tyłu zapłatę, co na pewno jest wtedy 
poważnym problemem. Bardzo proszę, żeby te informacje trafiały do wszystkich naszych 
mieszkańców.      
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy są jeszcze pytania do sprawozdania? 
Nie widzę. 
 

 5



Ad.5. 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła odczytał sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
(sprawozdanie stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy są pytania do przedstawionego 
sprawozdania? Nie widzę. Przechodzimy do punktu następnego.  

Ad. 6. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Na ostatniej sesji zostały zgłoszone 4 
wnioski  przez pana radnego Mariana Fitę. Odpowiedzi otrzymał na piśmie. Czy są 
wystarczające? 
 
Marian Fita – Tak. 
 
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała pismo, które wpłynęło na jej ręce 
od starosty powiatu średzkiego, dotyczące propozycji zorganizowania wspólnego 
szkolenia dla radnych gminnych i powiatowych w dniach 30.09-02.10.2011 r.   
 
Mieczysław Kudryński Wicestarosta Powiatu Średzkiego – Kiedyś, kilka kadencji temu 
takie spotkania były dosyć częste. Jest samorząd gminny, mamy 5 gmin, jest samorząd 
powiatowy. Dyskutujemy i razem możemy zrobić więcej. Pewne zasady dalszej 
współpracy. Spotkania, których nie było w zeszłej kadencji, a które się zaczęły w tej, czyli 
spotkania wójtów, burmistrza z zarządem powiatu, czy ze starostami już pozwalają na 
wspólne ustalanie zasad pracy na tą kadencję. Przewodniczący rady powiatu uważa, że 
potrzebne są takie spotkania, na których z jednej strony możemy czegoś się dowiedzieć, 
a z drugiej strony coś ustalić. To, o czym powiedział pan wójt. Nowa ustawa śmieciowa 
nie jest problemem dla powiatu, bo powiatu ona nie dotyczy. Jest problemem dla gmin. 
Ale wspólnie rozwiązać ten problem np. przy pomocy ARAW-u będzie łatwiej. Tak samo ta 
druga część dyskusji mówiąca o wspólnym rozwiązywaniu problemów mieszkańców przez 
powiat z gminą. Na razie są ważne dyskusje na zarządach, na spotkaniach wójtów, 
burmistrza z zarządem powiatu, bo powiat niestety dysponuje bardzo ograniczonymi 
środkami finansowymi. Większość dróg, które według mnie nie powinny być powiatowe w 
gminach, powiatowymi są. Powiat nigdy nie będzie ich sam w stanie zrobić, bo w tym 
tempie, jeżeli robilibyśmy drogi, to jeszcze nie dziesiątki, ale penie setki lat. Niektóre 
drogi na pewno nie doczekają do ich remontu. Dlatego, takie spotkanie też jest potrzebne 
po to, bo łatwiej się rozmawia jeżeli jest 7 osób. Później wójt jest skazany na rozmowę z 
wami bez słuchania argumentów drugiej strony, bo już nie zawsze jest starosta, radni z 
powiatu na sesji. Byłaby to okazja integracji, podsumowania dotychczasowego turnieju 
gmin, a także ustalenia nieformalnych, ale pewnych zasad pracy na tą kadencję. I 
dlatego na początku kadencji pan przewodniczący zaproponował to spotkanie.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Dnia 1 lipca rozpoczyna się prezydencja Polski w Unii 
Europejskiej. Uroczysta inauguracja odbędzie się w Dusznikach. Natomiast, też mówiłem, 
że nasz zaprzyjaźniony mer na zaproszenie marszałka przybędzie na początku lipca. 
Będzie na konferencji we Wrocławiu, ale program jest tak napięty, że jeśli uda mi się 
porozmawiać przez 15 minut, to będzie dobrze. Jest akceptacja, abyśmy na turnieju 
piłkarskim w Kostomłotach w przyszłym roku spotkali się w ostatni weekend sierpnia. 
Taki termin został również zaproponowany przeze mnie na spotkaniu z burmistrzem i 
wójtami, i starostą. Bardzo bym prosił o przygotowanie regulaminu, bo musimy w 
miesiącu lipcu regulaminy i zaproszenia rozesłać. Bardzo ważne, żebyśmy te sprawy mieli 
dopięte na przyszły rok.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Są zapytania od sołtysów odnośnie suszy. 
Proszę o kilka słów, żebyśmy mieli jednolite informacje.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Na spotkaniu z sołtysami prosiłem, że jeśli mają wpłynąć 
podania, to żebyśmy mogli w miarę przed skoszeniem zadziałać. Wpłynęły podania. 
Dzwoniliśmy do wojewody i usłyszeliśmy odpowiedź, że aby uznać, że jest to klęska 
suszy, trzeba mieć potwierdzone dane meteorologiczne, które są sprzeczne z tym, o czym 
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my mówimy, bo ilość opadów na naszym terenie nie jest powodem do uznania tych 
wniosków. Ja jestem szczerze zdziwiony i pojadę osobiście rozmawiać z wojewodą, 
dlaczego taką decyzje podjął. Podobno w pasie południowym powiatu można to zrobić, a 
u nas nie. Nie wiem jak te dane są zbierane. Wojewoda powołuje komisję, a ja 
proponuję. Jestem bardzo zmartwiony, że takiego powołania nie będzie. Bo też np. 
względem banku można starć się o kredyty nieoprocentowane. To jest informacja na 
dzień dzisiejszy.  Będę chciał w tym temacie coś zmienić. Takich podań na razie wpłynęło 
kilkanaście. Jeśli mielibyśmy coś w tym temacie zrobić, to najpóźniej do 10 lipca. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik –Czy ci, co jeszcze nie złożyli podań mogą 
jeszcze składać? 
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Dla mnie jest lepiej, żeby tych podań było dużo, bo ja 
wtedy mam argumenty. Natomiast proszę nie przyjąć tego tak, ze trzeba wójta wesprzeć 
i pisać podania. Jeśli faktycznie są miejsca, gdzie jest szkoda, to tak. Natomiast, ja w tej 
chwili nie potrafię dać gwarancji, że wojewoda powoła komisję. Jeśli taki akt nie nastąpi, 
to ja nie wyśle ludzi w pole, bo to będzie chodzenie dla samego chodzenia.  Podanie 
można złożyć do gminy z wnioskiem o oszacowanie strat. To jest w kierunku starania się 
np. przez dzierżawcę o ulgę w ANR, natomiast my z gminy występujemy o kredyty 
niskooprocentowane dla rolników.  
 
Zofia Heller-Sypek pochwaliła się dyplomem i pucharem zdobytym przez radnych na 
Turnieju Gmin Powiatu Średzkiego.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy jeszcze są pytania? Nie widzę. 
 
Ad.8. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Korzystajmy z obecności pana starosty i 
zadawajmy pytania. 
 
Józef Osowski - Mam pytanie do pana starosty, co powiat zamierza robić w sprawie 
naszej drogi Lisowice-Chmielów, ponieważ przy remoncie drogi na terenie gminy Miękinia 
(Lutynia-Radakowice) transport ciężarowy, który tam był dopuszczony zniszczył te drogi. 
Może nie od razu to widać, bo rzeczywiście dziury były połatane, ale na pewno to wyjdzie. 
Z tego co wiem, to po przetargu była ustalana trasa przez te nasze wioski. Powiat na tym 
skorzystał, skorzystała na tym gmina Miękinia, a gmina Kostomłoty straciła na tym. Więc 
pytam się, jakie powiat podejmie działania w celu naprawy tej naszej drogi i 
modernizacji. Druga sprawa. Na terenie Jarząbkowic był dopuszczony ruch okrężny i 
oprócz tego, że została zniszczona droga, to również popękała świetlica. Chciałem się 
zapytać, co starostwo w tej sprawie zrobi.  
 
Zofia Heller-Sypek – Na Komisji pan radny Marian Fita poruszył problem. Ks. Jan 
Hruszowiec jest honorowym obywatelem gminy Kostomłoty. Mamy wspólny pomysł, żeby 
przy UG Kostomłoty utworzyć subkonto i wpłacać środki na remont dachu nad 
mieszkaniem księdza. Jest to apel do mieszkańców naszej gminy i wszystkich tu 
obecnych, żeby wpływały wpłaty na remont dachu.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Nie ma takiej możliwości, żeby tworzyć 
subkonto na darowizny. Jest to mienie parafii. Myślę, że pan radny ma dobre kontakty z 
parafią. Wystarczy pieniążki wpłacać na konto parafii z dopiskiem i parafia na ten cel 
pieniądze przeznaczy na własne mienie.  
 
Ryszard Janiec - Jest modernizowana droga w Zabłociu. Były złożone do starostwa pewne 
uwagi i projektant miał nam zrealizować pewne postulaty np. studzienki przy kapliczce, 
spływ wody przy zejściu drogi. Dlaczego to nie jest zrealizowane? Zepsuli starą 
kanalizację burzową, która była drożna. Przy posesji nr 40 do początku drogi gminnej 
jest głęboki kanał. Wniosek, żeby go zarurować, bo będzie to mniejszy koszt niż 
podbudowywać. Są też zastoje wodne na drodze.   
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Wicestarosta Powiatu Średzkiego Mieczysław Kudryński -  Nie wiem, czy na piśmie, bo 
zarzuty padają i wszyscy powinni poznać odpowiedź. Odpowiedź na pierwsze pytanie. 
Bardzo ładnie to brzmi, bo pozwoliliście, droga została zniszczona, tego nie widać, ale 
ona na pewno została zniszczona i kiedy zrobicie nową. Tak samo jak zarzut, że   w 
specyfikacji napisaliśmy, którędy samochody mają wozić masę, i że mają wozić przez 
Lisowice-Chmielów. Panie radny. Gdybyśmy zapisali w specyfikacji, która firma, którędy 
ma wozić masę, to dzisiaj myślę u was bym nie siedział, tylko bym siedział gdzie indziej. 
Myśmy nie mogli założyć, że wygra firma Skalska, że będzie wozić masę z tej wytwórni 
więc takie stwierdzenie jest normalnym kłamstwem. Myśmy nie mogli napisać, bo jeśli 
wygrałaby firma z Wrocławia, to nie woziłaby tędy masy. Drogę, jak wszystkie drogi 
utrzymujemy w stanie niepogorszonym i to, że tamtędy jeździł sprzęt spowodowało, że 
drogi zostały zaklejone w pierwszej kolejności, bo inne jeszcze czekają. Nie da się w 
ciągu miesiąca poprawić wszystkich dróg powiatowych. W zeszłym roku powiat zrobił 
przetarg i wbudował 460 ton grysu z emulsją zewnętrznymi patherami. W tym roku 
pierwszy przetarg już na 500 t, a drugi na 300. Naprawdę staramy się poprawiać jakość 
dróg. Pytanie, kiedy powiat rozpocznie inwestycję Lisowice-Chmilów, myślę, że jest nie 
do mnie. Większość dróg, które robimy jest przy współpracy gmin, i to znaczącej. Jeśli 
pan jako radny zaproponuje i rada gminy przyjmie, że gmina Kostomłoty dołoży, tak jak 
np. w tej chwili Miękinia 50%, to jest to znaczący argument do tego, żeby ta droga 
została zrobiona jako inwestycja szybciej. W tej chwili nie wiem, czy pan jechał drogą 
łączącą odcinek powiatu z siedzibą gminy. Mówię o drodze do Udanina. Zobaczyłby pan, 
że przełomy między Jarostowem a autostradą nie pozwalają na poruszanie się 
samochodem wogóle. Proszę się więc nie dziwić, że środki jakimi dysponujemy 
przeznaczmy w pierwszej kolejności na przebudowę tamtej drogi. Jarząbkowice świetlica 
pierwsze słyszę. Nie została zgłoszona. Ale jeżeli rzeczywiście mury zostały uszkodzone 
na świetlicy, to do firmy można wystąpić z pozwem o odszkodowanie. Bo nie powiat 
będzie świetlice naprawiał. Bo nie powiatowe samochody tam jeździły. Każdy, kto 
prowadzi jakieś działania ponosi skutki tych działań. Jeśli chodzi o uwagi do inwestycji, 
która już jest kończona Zabłoto-Kostomłoty-autostrada. Tych uwag w trakcie było dużo. 
Dziękuję za te uwagi. Znaczna część z nich została zrealizowana. Większość tych uwag 
uznaliśmy za zasadne; zostały zmienione pewne założenia projektu, szerokości asfaltu. 
Naprawdę dużo rzeczy zrobiliśmy, które nie były ujęte w projekcie i kosztach tej 
inwestycji. Jutro pan wójt jest kolejny raz umówiony z przedstawicielami starostwa, 
nadzorującymi tą inwestycję. Jeśli okaże się, że propozycja jest zasadna. My jeszcze ani 
razu nie stwierdziliśmy. Zdarzało się, że pan wójt dzwonił czasami dwa razy do mnie. Nie 
zdarzyło się, żebym powiedział przez telefon, że nie będzie uwzględniona. Czasami 
mówiłem, że porozmawiamy za 20 minut, czasami umawialiśmy się na jutro. Za każdym 
razem sprawdzaliśmy, czy jest to zasadna uwaga, czy nie. Wiele było zasadnych i zostało 
poprawionych. Jutro będzie pan Nowak i jeśli trzeba będzie, to będzie uwzględniona. 
Wstępnie na 10 wykonawca zgłosił, że zechce oficjalnie odbiór przeprowadzić. W komisji 
też będą radni od was, przedstawiciele gminy, i też jeśli będą uwagi, to te uwagi zostaną 
w protokole odbioru zamieszczone. Jeśli będą uwagi poważne to inwestycja nie będzie 
odebrana. Zazwyczaj częściowo nie będzie odebrana, bo są drobne rzeczy, które można 
poprawić. Najprawdopodobniej oficjalne, uroczyste otwarcie drogi byłoby 15 lipca, jeśli 
nie będzie problemu do tego czasu. Bo sami państwo widzicie, że jest bardzo wiele uwag 
dotyczących wysepki, kształtu. Z chwilą, kiedy została wylana masa, tak jak już powinna 
zostać wylana, dzisiaj ten ruch już odbywa się zupełnie inaczej. Mam nadzieję, że jak 
inwestycja zostanie zakończona, to będziecie państwo zadowoleni. Tak patrząc wzrokowo 
to jest chyba najważniejsza inwestycja w Kostomłotach, która zmieni wygląd. I uważam, 
ze dobrze. Teraz z perspektywy to ławo się mówi. Pani skarbnik powiatu, a 
przewodnicząca rady gminy też może potwierdzić, że to była jedna z najtrudniejszych 
decyzji. Na pewno najtrudniejsza w tej kadencji. Przy złożonych dwóch wnioskach na 
schetynówkę ta inwestycja nie dostała dofinansowania. Na dzisiaj w ponad 90% jest 
finansowana tylko ze środków powiatu. Tylko z kredytu. Umowę na kredyt podpisaliśmy 
dzisiaj. Robimy wszystko, żeby jakieś dofinansowanie do tego dostać. Gdybyśmy byli 
pewni, że nie dostaniemy, najprawdopodobniej tej inwestycji byśmy nie zaczęli. Dzisiaj 
jeśli okaże się, że nie dostaniemy, to powiat tą inwestycję i tak skończy i zapłaci. Tu 
naprawdę była trudna dyskusja, bo czy nie rozsądniejsza byłaby propozycja poczekać do 
przyszłego roku i złożyć znowu wniosek jako nr 1 z dużą szansą, że dostaniemy. 
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Zaryzykowaliśmy, oceniam że słusznie. Teraz staramy się o jakiekolwiek dofinansowanie 
do tej inwestycji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Bardzo dobrze przemyślana, zaplanowana i 
była dobrze sprawdzona przez wszystkie służby. Ważne jest jedno. Czy to są powiatu 
pieniądze, czy gminy, to żebyśmy do niej nie wracali przez 5-6 lat. I to jest ważne. 
Ważne jest wykonanie, żeby nie było zastojów wodnych, żeby woda odchodziła. Kwestia 
wykonawstwa. Myślę, że dla dobra naszego, wszyscy patrzymy i zgłaszamy, bo mamy 
doświadczenia na Piersnie, gdzie stoją wielkie zastoje. Mamy na nowych inwestycjach, 
gdzie są już załamania i pęknięcia. Chcemy, żeby ta inwestycja w Kostomłotach 
posłużyła.  
 
Wicestarosta Powiatu Średzkiego Mieczysław Kudryński -  Staramy się tą inwestycję 
naprawdę pilnować, chyba bardziej od tej drugiej dłuższej. Zmieniliśmy technologię 
wykonania dokładając pół miliona i zwiększając trwałość drogi. Mieliśmy technologię, 
która w projekcie była zupełnie inna. Według nas, technologia z projektu mogłaby 
spowodować, że po gwarancji trzeba by tą drogę dalej naprawiać.  
 
Ryszard Janiec - Ja nie w formie użaleń do pana starosty, tylko zgłaszam swoje uwagi, 
które powinny być wykonane. Te uwagi były na piśmie. Przy odbiorze wylejemy ze 30 tys. 
i będziemy widzieć, gdzie ta woda odpływa.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Na pewno trzeba się zgodzić z tym, że jest to inwestycja 
bardzo długo oczekiwana.  Nie wracajmy do historii, każdy wie, jak było. Jesteśmy na 
etapie, kiedy jest realizowana. Muszę państwu powiedzieć, że inwestorem 
odpowiedzialnym za realizację jest powiat. To, że pierwszą osobą, do której mieszkańcy 
zgłaszają uwagi jest wójt, to jest to zupełnie naturalne. Ja się od tego nie wymiguję, ale 
chciałem powiedzieć, że wielokrotnie, kiedy względem starosty, czy pracowników 
starostwa wyrażam uwagi na piśmie lub ustnie, one są z powagą traktowane. Oczywiście, 
że zostało wiele kwestii niezrealizowanych. Ale ja uznaję, że niektóre  z nich są jakby 
poza inwestycją. Studzienka przy kaplicy w Zabłociu będzie zrobiona. Ja mam takie 
obietnice i nadzieje, że skoro była publicznie obiecana. Ale ponieważ są terminy 
wykonania niektórych prac według projektu, to ona będzie zrealizowana już po 
wykonaniu zadań, które są. Ja w to wierzę. Zapraszam jutro. To przejście jeszcze raz 
zrobimy i ono będzie prawdopodobnie jednym z ostatnich, gdzie ewentualnie uważamy, 
że powinno być zrobione w ramach projektu. Ja również pragnę powiedzieć, że przyjdzie 
czas na podziękowania, przyjdzie czas na również użytkowanie tej drogi. Też jestem tego 
zdania, że na pewne rzeczy lepiej rozmawiać uczciwie, poważnie niż potem źle używać, 
czy widzieć, że coś zostało źle zrobione. W tym duchu współpracy skończymy tą 
inwestycję. Myślę, że jutrzejsza wizyta przedstawiciela starostwa odpowiedzialnego za 
realizację tej inwestycji doprowadzi do tego, że te uwagi, które pojawiły się na tym etapie 
będą uwzględnione.  
 
Marian Fita – Ja na pewno dużo napsułem krwi, ale na tym niestety polega moja praca 
jako sołtysa, radnego. Na odcinku 1 Maja kanalizacja burzowa była przedwojenna i była 
ułożona w ten sposób, że pozwalała odbierać wody z posesji, piwnic.  Przykre jest to, że 
ta obecna kanalizacja została wypłycona w kilku miejscach. Niemniej jest jeszcze wiele 
zastrzeżeń, jeśli chodzi o zajezdnię dla autobusów. Zgłaszali to kierowcy szczególnie 
dużych autobusów, że każdy wjeżdżający z Rynku na zajezdnię musi zjeżdżać na 
przeciwległy pas ruchu. Udowodnimy, że autobusy nie wjeżdżają swobodnie na zajezdnię 
autobusową. Pomimo zgłoszeń zostało to trochę poprawione, ale i tak jest to mało.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Poczekamy do juta. Na pewno ważne jest, 
ze ludzie się interesują i każdy swoje uwagi wnosi, bo przez to ta droga jest w trochę 
lepszym stanie. Radni, sołtysi zwracają się często do starostwa, jeśli jest problem wycinki 
krzewów, drzew. Pan starosta inicjuje zakup sprzętu, więc może powie kilka słów na ten 
temat.  
 
Wicestarosta Powiatu Średzkiego Mieczysław Kudryński -  Chcemy zakupić nowy sprzęt 
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do naszego wydziału - Zarządu Dróg Powiatowych. Są uwagi, i słuszne, dotyczące 
zakrzaczenia poboczy, stanu rowów przydrożnych, koszenia tych rowów. Ale, jeśli się ma 
jedną Białoruśkę i nowszą Sześćdziesiątkę, która ma 25 lat. Cały sprzęt to są siekiery, 
piły spalinowe i kosiarka rotacyjna, którą tak naprawdę według przepisów już od 
pewnego czasu nie wolno kosić poboczy, to się robi to, co się robi. Robi się tym, co się 
ma. Podjęliśmy rozmowy z jednym z producentów sprzętu. Chcemy kupić przyzwoity  
ciągnik, ramię hydrauliczne 6 m z głowicą piłową do ścinania krzewów, nawet grubych 
gałęzi nad jezdnią. Ramię rzędu 6 m i głowica z 4 tarczami piłowymi pozwala przycinać 
gałęzie do 30 cm w odległości 6 m od ciągnika. Kosiarka bijakowa, która mniej się boi 
kamieni, butelek leżących na poboczu. Odmularka do rowów, która pozwoli pogłębić w 
dwóch przejazdach o 20 pogłębić. Przy obecnym stanie rowów to jest naprawdę coś. Jeśli 
nie będziemy odwadniać dróg to ich stan będzie się pogarszał.  Jesteśmy na etapie 
rozmów i myślę, ze jeszcze w tym roku sprzęt na drogach powiatowych będzie chodził. 
Podczas zimy na odcinku Piersno- Samborz nie pomagały pługi. Też myślimy o zakupie 
pługa wirnikowego. Będzie to lepsze od fadromy. Mam nadzieję, ze ten sprzęt w tym roku 
kupimy. Środki na to staramy się zagwarantować. Są poważne rozmowy i praktycznie już 
mamy wybrany sprzęt. Oczywiście będzie musiał być przetarg. Jest to jednak firma, która 
weszła na rynek wykorzystując rozwiązania niemieckie i włoskie. Póki co, jest 
zdecydowanie tańsza od innych, dlatego mogę mówić, że rozmawiam z firmą na temat 
sprzętu. Uważam, że jeżeli inna firma wygra przetarg, to tylko z korzyścią dla nas, bo 
będzie jeszcze taniej.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Jest to bardzo ważne, bo niedługo przyjdą 
sygnały, że nie będzie można dojechać do pól polnymi drogami. My musimy się zająć 
sprzętem, który by odkrzaczył nasze drogi gminne tzw. polne.  
 
Ad. 9. 
Justyna Raczyńska – Chciałabym zgłosić sprawę mostu. Sprawa była nieraz poruszana. Z 
tego co wiem, to jest to gminne. Jest tam zakaz wjazdu, a jest to jedyna droga do 
gruntów rolnych i część rolników nie może dojechać do swoich pół. 
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Odpowiedź będzie na piśmie. Most został uszkodzony wiele 
lat temu. Zawsze kiedy była szansa naprawy ze środków popowodziowych, to należało to 
uczynić. Myśmy raz wystąpili z wnioskiem. Niestety, wniosek nie został uwzględniony. Tak 
naprawdę widać wyraźnie, że to nie uszkodzenie obecne, tylko ono obrosło już mchem i 
ta rzeka płynie tak pod nim wiele lat. Ja osobiście byłem i widziałem, że ci rolnicy jeżdżą. 
My jesteśmy ze względów odpowiedzialności za to, co dzieje się na tym moście wyłączyć 
go z ruchu. Natomiast, rolnicy i tak korzystają. To jest most gminny. O co tam chodzi. To 
jest most na rzecze Strzegomce, z drewnianych bali, dojazdowy do łąk. Jeden z 
przyczółków murowanych z kamienia został rozmyty przez wodę. Tak już wiele lat to 
funkcjonuje. Koszt naprawy myśmy zrobili. To jest wiele setek tysięcy. To jest 
zagrodzenie wody, oszalowanie i wykonanie nowego przyczółka. Poważne przedsięwzięcie 
budowlane.  
 
Justyna Raczyńska – Rolnicy jeżdżą, ale niezgodnie z prawem. Płacą podatek i winni tego 
używać.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Jest droga dojazdowa z drugiej strony przez Bogdanów. 
Ale z tego co wiem, jeśli jest most wyłączony z ruchu, to dodatkowa trasa jest ponad 10 
km. Tu nie ma takiego przypadku. Proszę mi wierzyć, nie mamy w tej chwili innego 
wyjścia. Dopóki nie uda się w jakiś sposób, przy okazji wystąpienia wód. Najlepiej, żeby 
ten most zabrało, bo wtedy jest szansa, żeby to zrobić. Natomiast, na tego typu zadania 
nie ma środków. Ja o tym doskonale wiem, myślę i staram się coś zrobić, ale zrobić w 
sensie pozyskania pieniędzy. 
 
Justyna Raczyńska – Chciałam zapytać o termin przekopania rowu przy drodze 
powiatowej.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Została zgłoszona sprawa do realizacji, żeby odwodnić tą 
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drogę, żeby woda nie płynęła. Udzielę odpowiedzi na piśmie, bo otrzymaliśmy jakąś 
odpowiedź.  
 
Krystyna Lech - Ja nie dostałam żadnej odpowiedzi. Na poprzedniej sesji mówiłam o 
spowalniaczach. Niedawno na drodze doszło do wypadku z udziałem małego 2 letniego 
dziecka. Droga ta jest bardzo niebezpieczna. Jeśli chodzi o drzewa to również zgłaszałam 
na poprzedniej sesji. Konary spadają na drogę. 
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Oczywiście udzielę odpowiedzi na piśmie. Akurat tu 
uważałem, że sprawa jest na tyle czytelna, że była omawiana przez radnych. Odpiszemy 
dla pani również. Ponieważ sprawa była omawiana przez radę nie tylko na bazie waszej 
miejscowości; te wnioski wpływają również od innych. Postanowienie jest takie. Nie 
montujemy progów generalnie na gminie. Dlatego, że jest tyle potrzeb na wszystkich 
drogach wewnętrznych, że ta inwestycja nie będzie  w tym roku realizowana. Jeśli już, to 
w ramach funduszu sołeckiego proszę sobie organizować na przyszłe lata te wydatki.   
 
Sylwester Halerz – Ja chciałem skorzystać z okazji. Była tabliczka i znak 12 t na 
skrzyżowaniu koło tych nieszczęsnych Lisowic, że nie dotyczy rolnictwa i mieszkańców. 
Nie wiem co to za upierdliwiec. Podejrzewam, że chyba jakiś mieszkaniec Lisowic. Jeśli 
budynek jest 5 m od ulicy, to nie da się, żeby nie słyszeć samochodów. Policja coraz 
częściej zajeżdża tam i trzeba się mocno tłumaczyć. Znak jest a tabliczki nie ma.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czyli znak jest a tabliczki nie ma.  
 
Sylwester Halerz – Podejrzewam, że to chyba ktoś z tych upierdliwych mieszkańców 
Lisowic, co do pana starosty bardzo często się uśmiecha. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik –Bardzo proszę bez złośliwości. 

 
  Wicestarosta Powiatu Średzkiego Mieczysław Kudryński -  Tabliczka wróci. 
  
  Edmund Winiarski – W Jenkowicach są dwa przystanki, jeden zabytkowy, pokryty   
  azbestem. Trochę odremontowaliśmy go, bo to droga powiatowa, a on taki zniszczony.  
  Moje pytanie – czy jest możliwość wymiany na nowocześniejszy? 
  

Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Oczywiście udzielę odpowiedzi na piśmie. Muszę 
powiedzieć o kilku takich przystankach w gminie. Oczywiście to bardzo dobrze świadczy o 
młodzieży  w tej miejscowości, bo u mnie też taki jeszcze stoi. Gmina oczywiście zdejmie 
ten eternit i położy inne pokrycie dachowe. Natomiast, nie ma przeciwwskazań by ten 
przystanek nadal służył mieszkańcom. Nie planujemy wymiany przystanków, które 
istnieją, jedynie pokryć dachowych. Dlatego gorące podziękowania dla mieszkańców tej 
miejscowości, że ten przystanek jest.  
 
Ryszard Janiec – Wysięgnika nie będzie? 

 
  Wicestarosta Powiatu Średzkiego Mieczysław Kudryński - Podstawowe wyposażenie to  
  będzie ciągnik z wysięgnikiem i głowica do przycinania korony.  
 

Ad.10. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Dzisiaj radni otrzymali II projekt uchwały w 
sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany 
budżetu Gminy Kostomłoty.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Projekt uchwały analizowany był na Komisji 
Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego. Proszę o opinię. 
 
Zofia Heller-Sypek - Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 

 11



opiniuje projekt uchwały budżetowej. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego zaproponowała zmiany w projekcie uchwały. Poprosimy panią skarbnik o 
przedstawienie zmiany wydatkowej i paragrafowej. 
 
Elżbieta Czarnota – Zmiana nastąpiła w  zał. Nr 2 w dziale 801 rozdział 80101 zamiast 
paragrafu 6800 będzie wprowadzony paragraf 6050 wydatki inwestycyjne jednostek 
budżetowych i do zał. Nr 3 zostanie wprowadzone zadanie w dziale 80101 utworzenie i 
modernizacja szkolnych placów zabaw na kwotę 190.261 zł z zaznaczeniem, że plan nie 
będzie realizowany. Czekamy na decyzję wojewody odnośnie zmniejszenia środków.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Jeżeli przyjdzie decyzja o zmniejszeniu 
dotacji na ten cel, zadanie zostanie zarządzeniem wójta po stronie dochodowej i 
wydatkowej całkowicie wykreślone.  Otwieram dyskusję. Czy ktoś ma pytania? Nie widzę. 
Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? 
Kto jest za  - 14 głosów za 
Kto jest przeciw – 0 głosów 
Kto się wstrzymał – 1 głos 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmiany 
budżetu gminy Kostomłoty na rok 2011 została podjęta. 

 
Ad.11. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas 
oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Kostomłoty części działki nr 319 o pow. 160 m². 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Projekt uchwały był omawiany na wspólnym 
posiedzeniu Komisji  Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Oświaty, 
Kultury, Zdrowia, Sportu i Wypoczynku. Poproszę o opinię. 
 
Zofia Heller-Sypek - Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram dyskusję. Czy ktoś ma pytania? 
Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? 
Kto jest za  - 14 głosów za 
Kto jest przeciw – 0 głosów 
Kto się wstrzymał – 0 głosów 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas 
oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Kostomłoty części działki nr 319 o pow. 160 m² została 
podjęta jednogłośnie. 

 
Ad.12. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Kostomłoty. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Projekt uchwały był omawiany na wspólnym 
posiedzeniu Komisji  Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Oświaty, 
Kultury, Zdrowia, Sportu i Wypoczynku. Poproszę o opinię. 
 
Zofia Heller-Sypek - Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram dyskusję. Czy ktoś ma pytania? 
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Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? 
Kto jest za  - 14 głosów za 
Kto jest przeciw – 0 głosów 
Kto się wstrzymał – 0 głosów 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Kostomłoty została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad.13. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Projekt uchwały był omawiany na wspólnym 
posiedzeniu Komisji  Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Oświaty, 
Kultury, Zdrowia, Sportu i Wypoczynku. Wnioskuję o nieodczytywanie projektu uchwały w 
sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego gminy 
Kostomłoty. Kto jest za nie odczytywaniem projektu uchwały?  
Kto jest za  - 14 głosów za 
Kto jest przeciw – 0 głosów 
Kto się wstrzymał – 0 głosów 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram dyskusję nad projektem uchwały. 
Czy ktoś ma pytania? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały? 
Kto jest za  - 14 głosów za 
Kto jest przeciw – 0 głosów 
Kto się wstrzymał – 0 głosów 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie 
aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz 
miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego gminy Kostomłoty została 
podjęta jednogłośnie. 
 
Ad.14. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2011. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Projekt uchwały był omawiany na wspólnym 
posiedzeniu Komisji  Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Oświaty, 
Kultury, Zdrowia, Sportu i Wypoczynku. Proszę o opinię.  
 
Zofia Heller-Sypek - Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały. 
 
Iwona Ryszka - Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Wypoczynku pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram dyskusję nad projektem uchwały. 
Czy ktoś ma pytania? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały? 
Kto jest za  - 13 głosów za 
Kto jest przeciw – 0 głosów 
Kto się wstrzymał – 1 głos 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2011 została podjęta. 
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Ad.15. 
Zofia Heller-Sypek – Chciałam przypomnieć, że zapraszamy serdecznie na dożynki.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Nie planujemy sesji w lipcu i sierpniu, ale to 
nie znaczy, ze nie będziemy wzywać państwa, jeśli to będzie konieczne. Nadzwyczajna 
sesja nie skutkuje potrąceniami diet. Być może na koniec sierpnia odbędzie się sesja. To 
zależy od ogłaszanych programów. Jeśli nie w sierpniu, to na pewno na początku 
września. Dożynki mamy 28 sierpnia w Ramułtowicach i Karczycach. Zapraszamy 
wszystkich. Dnia 21 sierpnia zapraszamy do Piotrowic na Turniej Wsi. Odbędzie się 
również mecz piłki nożnej radni na sołtysów.  
 
Anna Orzechowska - Za nieobecność na sesji nadzwyczajnej również potrącana jest dieta. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Będziemy analizować i zastanawiać się na 
spotkaniu radnych, czy nie przejąć dróg polnych powiatowych do gminy, żeby być 
gospodarzami i nimi zarządzać. Na pewno będziemy się zastanawiać nad wspólną 
gospodarką odpadów na granicach gminy, bo na granicy gminy Kostomłoty i Miękinia jest 
śmietnisko. Będziemy rozmawiać o gruzach i innych wspólnych problemach. Na tym 
spotkaniu postaramy się ułożyć wieloletni plan inwestycyjny, gdzie każda gmina będzie 
walczyła na pewno o swoje.  
 
Iwona Ryszka - Jutro mamy Komisję Oświaty i chciałam zapytać, czy jeśli ktoś 
rzeczywiście nie może być na posiedzeniu, to czy będzie potrącona dieta. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Tak. Rada podjęła taką uchwałę. Czy są 
jeszcze pytania? Nie widzę. 
 
Ad.16. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Ogłaszam XI sesję rady gminy. 
 
Na tym protokół zakończono. Protokołowała Anna Orzechowska. 
 
 
Sesja trwała od godz. 14.00 do godzi. 16.05 
 
 
 

SPRAWOZDANIE WÓJTA 
z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty 

podjętych na X sesji w dniu 31.05.2011 r.  
 
 
1. Uchwała Nr X/58/11 w sprawie nadania tytułu „Honorowego Obywatela 

Gminy Kostomłoty”. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu. 
 

2. Uchwała Nr X/59/11 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Kostomłoty za 2010 r. 

Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu oraz RIO we Wrocławiu. 
 

3. Uchwała Nr X/60/11 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kostomłoty 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za 2010 r. 

Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu oraz RIO we Wrocławiu. 
 

4. Uchwała Nr X/61/11 w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2011 
r.  
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Plan po zmianach: 
- dochody budżetu gminy 21.055.203,79 zł 
- wydatki budżetu gminy 26.090.020,79 zł. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu oraz RIO we Wrocławiu. 
 

5. Uchwała Nr X/62/11 w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające 
finansowanie zadania inwestycyjnego „Odnowienie pokryć dachowych na 
gminnych obiektach użyteczności publicznej w miejscowościach: 
Kostomłoty, Osiek, Jarząbkowice, Budziszów, Piersno, Zabłoto, Paździoro, 
Jenkowice, Piotrowice”. 

Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu oraz RIO we Wrocławiu. Obecnie czekamy na opinię RIO w sprawie 
możliwości spłaty. 
 

6. Uchwała Nr X/63/11 w sprawie przyjęcia programu  przeciwdziałania 
przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar w rodzinie, w gminie Kostomłoty na 
lata 2011-2015. 

Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu.  Odbyło się pierwsze spotkanie przedstawicieli: GOPS, GKRPA, Komisariatu 
Policji, szkół, ZUM, Sądu Rejonowego i organizacji pozarządowych, na którym podpisano 
list intencyjny i zawarto koalicję dotyczącą przeciwdziałania przemocy.  
 

7.  Uchwała Nr X/64/11 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego gminy Kostomłoty dla obszaru 
położonego w obrębie Bogdanów. 

Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu.  Celem opracowania planu jest wyznaczenie terenów przeznaczonych pod 
zabudowę mieszkaniową, usługi podstawowe, ponadpodstawowe, działalność gospodarczą, 
uprawy polowe oraz drogi. 

 
8. Uchwała Nr X/65/11 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego gminy Kostomłoty dla obszaru 
położonego w obrębie Godków. 

Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu.  Celem opracowania planu jest wyznaczenie terenów przeznaczonych pod 
zabudowę mieszkaniową, usługi podstawowe, ponadpodstawowe, działalność 
gospodarczą, uprawy polowe oraz drogi. 

 
9. Uchwała Nr X/66/11 w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów wsi Wichrów oraz terenów 
położonych w południowej części wsi Kostomłoty dla działki nr 485/3, AM-2, 
obręb Kostomłoty. 

Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu oraz skierowano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Dolnośląskiego. 
 

10. Uchwała Nr X/67/11 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego gminy Kostomłoty dla obszaru 
położonego w obrębie Mieczków. 

Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu.  Celem opracowania planu jest wyznaczenie terenów przeznaczonych pod 
zabudowę mieszkaniową, usługi podstawowe, ponadpodstawowe, działalność 
gospodarczą, uprawy polowe oraz drogi. 

 
11. Uchwała Nr X/68/11 w sprawie rozpatrzenia skargi na kierownika Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Kostomłotach.  
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu oraz osoby skarżącej. 
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